
 
 

Møteinnkalling 
 
 

Utvalg: Lyngsalpan verneområdestyre 
Møtested: Lyngskroa på Oteren i Storfjord 
Dato: 25.11.2021 
Tidspunkt: 12:00 – 15:00 

 
Eventuelt forfall må meldes snarest på tlf. 90930802.  Vararepresentanter møter etter 
nærmere beskjed. 
 
Det serveres kaffe til styremøtet og middag etter at møtet er ferdig, ca. kl. 14:30. 
 
Vel møtt! 
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Saksliste 

Utvalgs- 
saksnr 

Innhold Lukket Arkiv- 
saksnr 

 Styresak   
ST 31/21 Godkjenning av innkalling og saksliste 

styremøte 25.11 2021 
 2020/10951 

ST 32/21 Godkjenning av protokoll etter styremøtet 
16.09.2021 

 2020/10951 

ST 33/21 Søknad om å sette opp bro over Forholtelva, 
Jægervatnet - Lyngsalpan verneområdestyre 

 2021/9808 

ST 34/21 Revisjon av kartlagte og verdsatte 
friluftslivsområder i nærheten av Lyngsalpan 
landskapsvernområde i Balsfjord og Tromsø 

 2021/9667 

ST 35/21 Drift av Lyngsalpan verneområdestyre - 
innmelding av behov for midler 

 2021/9566 

ST 36/21 Tiltaksplan 2022 - Lyngsalpan 
verneområdestyre 

 2021/9539 

ST 37/21 Henvendelse til Klima og miljødepartementet 
angående utfordringer med drift og vedlikehold 
i verneområdene 

 2021/10202 

ST 38/21 Møteplan 2022  2020/10951 
ST 39/21 Eventuelt styremøte 25. november 2021  2020/10951 
ST 40/21 Møteforberedelse og medgått tid på møte 25. 

november 2021 
 2020/10951 

 Delegert sak   
DS 12/21 Innvilget dispensasjon til bruk av drone til 

filming - Visit Lyngenfjord - Lyngsalpan 
landskapsvernområde 

 2021/8519 

RS 5/21 Vedtak i klagesak om bruk av ATV i 
Lyngsalpan landskapsvernområde - søknaden 
avslås 

X 2020/6943 
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Styresak

ST 31/21 Godkjenning av innkalling og saksliste styremøte 25.11 2021 
Godkjenning av innkalling og saksliste styremøte 251121



  
 
                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 31/21 25.11.2021 

 
 
 
 

Forvalters innstilling 
 
 Innkalling og saksliste godkjennes 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
Styremøtet er i tråd med møteplan vedtatt av verneområdestyret. Det er sendt ut 
påminnelse om styremøtet via e-post 3 uker før møtet og sakspapirer sendes en uke i 
forkant av møtet. 
 
 

  Arkivsaksnr: 2020/10951-22 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 09.11.2021 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 32/21 25.11.2021 

 
 
Vedlegg: 
1 Møteprotokoll styremøte 16. september 2021 

 
 

Forvalters innstilling 
Protokoll fra styremøte 16. september 2021 vedtas. 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
Forslag til møteprotokoll ble sendt til styremedlemmene på e-post 20. september 2021. 
Det kom ingen tilbakemelding på protokollen. Protokollen ligger vedlagt. 

Vurdering 
 
 

  Arkivsaksnr: 2020/10951-23 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 09.11.2021 
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Møteprotokoll 
 
 
 

Utvalg: Lyngsalpan verneområdestyre 
Møtested: Senja fjordhotell 
Dato: 16.09.2021 
Tidspunkt: 15:00 – 17:00 

 
 
 
Følgende faste medlemmer møtte: 
 

Navn Funksjon 
Nils Einar Samuelsen Leder 
Anni Skogman Nestleder 
Laila Anita Westby Medlem 
Berit Kristine Utsi Medlem 
Audun Johnsen Medlem 
Inger Heiskel Medlem 
Fridtjof Winter Medlem 
 
 
Merknader 
Styret var fulltallig første del av møtet. Anni Skogman fikk 
innvilget permisjon etter sak 25/21. 

 
 

Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Oddrun Merete Skjemstad Verneområdeforvalter 
Stine Emilie N. Hansen verneområdeforvalter 

 
 
Underskrift: 
 
Vi bekrefter med underskriftene våre at det som er ført på de sidene vi har signert i møteboka, 
er i samsvar med det som ble vedtatt på møtet. 
 
 
______________________ ______________________ _______________________ 
 
______________________ ______________________ _______________________ 
 
______________________ ______________________ _______________________ 
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Saksliste 

Utvalgs- 
saksnr 

Innhold Lukket Arkiv- 
saksnr 

 Styresak   
ST 22/21 Godkjenning av innkalling og saksliste - 

styremøte 160921 
 2020/10951 

ST 23/21 Godkjenning av protokoll etter styremøtet 
220621 

 2020/10951 

ST 24/21 Tiltak 2021 - status september  2020/10573 
ST 25/21 Brev fra ulike lag og organisasjoner i Nord-

Lenangen 
 2019/12342 

ST 26/21 Seminar Lyngsalpan landskapsvernområde 
/møte rådgivende utvalg høsten 2021 

 2021/1547 

ST 27/21 Verneområdesenter Lyngsalpan 
landskapsvernområde 

 2021/8299 

ST 28/21 Eventuelt styremøte 160921  2020/10951 
ST 29/21 Møtegodtgjørelse og møtegodtgjørelse etter 

styremøte 160921 
 2020/10951 

ST 30/21 Revidering av snøscooterløyper i Lyngen 
kommune 

 2021/8425 

 Delegert sak   
DS 6/21 Innvilget dispensasjon til søknad om 

dispensasjon for motorferdsel med helikopter - 
feltarbeid på isbre - Koppangsbreen 

 2021/7592 

DS 7/21 Avslag på søknad om dispensasjon til å bruke 
drone til filming ved Steindalsbreen - 
Lyngsalpan landskapsvernområde 

 2021/7843 

DS 8/21 Innvilget dispensasjon til bruk av drone ved 
Steindalbreen - Lyngsalpan 
landskapsvernområde 

 2021/7915 

DS 9/21 Innvilget søknad til bruk av drone 100821 og 
110821 - Lyngsalpan landskapsvernområde 

 2021/7687 

DS 11/21 Avslag på søknad om bruk av drone i 
Lyngsalpan landskapsvernområde 

 2021/7664 

DS 10/21 Innvilget søknad om bruk av drone i 
Lyngsalpan landskapsvernområde 

 2021/7684 
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Styresak 

ST 22/21 Godkjenning av innkalling og saksliste - styremøte 160921 Godkjenning av 
innkalling og saksliste - styremøte 160921 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 16.09.2021  
 
 

Vedtak 
 
Innkalling og saksliste godkjennes, enstemmig 
 
 

Forvalters innstilling 
Innkalling og saksliste godkjennes 
 
 

ST 23/21 Godkjenning av protokoll etter styremøtet 220621 Godkjenning av protokoll 
etter styremøtet 220621 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 16.09.2021  
 
 

Vedtak 
Protokoll fra styremøte 22. juni 2021 vedtas, enstemmig 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Protokoll fra styremøte 22 .juni 2021 vedtas 
 
 

ST 24/21 Tiltak 2021 - status september Tiltak 2021 - status september 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 16.09.2021  
 
 

Vedtak 
Lyngsalpan verneområdestyre tar status tiltaksmidler til orientering og vedtar å bruke 
restmidler til trykking av flere informasjonsplakater og bestilling av mer flis til å legge på 
stien til Blåisvatnet. Enstemmig 
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Forvalters innstilling 
 
Lyngsalpan verneområdestyre tar status tiltaksmidler til orientering og vedtar å bruke 
restmidler til trykking av flere informasjonsplakater og bestilling av mer flis til å legge på 
stien til Blåisvatnet. 
 

ST 25/21 Brev fra ulike lag og organisasjoner i Nord-Lenangen Brev fra ulike lag og 
organisasjoner i Nord-Lenangen 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 16.09.2021  
 
Laila Anita Westby ber styret vurdere hennes habilitet i og med at hun tidligere har 
sendt verneområdestyret en tilsvarende henvendelse. Westby opplyser at hun ikke 
føler seg inhabil. Styret stemmer over hennes habilitet og gjør et enstemmig vedtak på 
at Laila Anita Westby er habil.  
 
Anni Skogman forlater møtet før avstemming. 
 
Saken diskuteres i styret og Nils Einar Samuelsen foreslår et tillegg til forvalters 
innstilling. Han foreslår å legge inn «nåværende tidspunkt». Det stemmes over 
Samuelsen sin tilføyelse mot forvalters innstilling. 
 
5 styremedlemmer stemmer for Samuelsen sitt tillegg mot 1 stemme som ønsker å gå 
for forvalters innstilling. 
 
Lyngsalpan fatter derfor følgende 

Vedtak 
Lyngsalpan verneområdestyre vil på nåværende tidspunkt ikke jobbe med ønske om å 
flytte vernegrensen for Lyngsalpan landskapsvernområde, men fokusere på å forvalte 
området ut fra vedtatte forskrifter.  
 
Det vil være naturlig at vernegrensen tas opp til vurdering i arbeidet med Lyngsalpan 
nasjonalpark. 
 
 
 

Forvalters innstilling 
 
Lyngsalpan verneområdestyre vil ikke jobbe med ønske om å flytte vernegrensen for 
Lyngsalpan landskapsvernområde, men fokusere på å forvalte området ut fra vedtatte 
forskrifter.  
 
Det vil være naturlig at vernegrensen tas opp til vurdering i arbeidet med Lyngsalpan 
nasjonalpark. 
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ST 26/21 Seminar Lyngsalpan landskapsvernområde /møte rådgivende utvalg høsten 2021 
Seminar Lyngsalpan landskapsvernområde /møte rådgivende utvalg høsten 2021 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 16.09.2021  
 
Styret diskuterer hvordan man best mulig kan involvere og engasjere rådgivende 
utvalg. Styret tenker at møte med rådgivende utvalg avholdes i forkant av et eventuelt 
seminar åpent for alle. 
 
Seminar: 

 Geologi 
 Kultur 
 Dagens bruk 
 Invitere nordlandsforskning om evalueringsrapporten? 

 
AU kjører saken videre og setter dato for møtet. 
 
Styret fatter følgende enstemmige 

Vedtak 
Lyngsalpan verneområdestyre tar sikte på å gjennomføre et seminar i løpet av høsten 
2021. Verneområdeforvalterne delegeres myndighet i samarbeid med AU å sette opp 
program for seminaret på bakgrunn av verneområdestyrets diskusjon på styremøtet. 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Lyngsalpan verneområdestyre tar sikte på å gjennomføre et seminar i løpet av høsten 
2021. Verneområdeforvalterne delegeres myndighet i samarbeid med AU å sette opp 
program for seminaret på bakgrunn av verneområdestyrets diskusjon på styremøtet. 
 
 

ST 27/21 Verneområdesenter Lyngsalpan landskapsvernområde Verneområdesenter 
Lyngsalpan landskapsvernområde 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 16.09.2021  
 
 

Vedtak 
Lyngsalpan verneområdestyre ønsker å jobbe videre med et ønske om å få etablert et 
besøkssenter i tilknytning til Lyngsalpan. Verneområdestyret ser det som en naturlig 
del av prosessen med å eventuelt oppgradere til nasjonalpark. 
 
Verneområdeforvalter tar initiativ til et møte med kommunene der Au deltar sammen 
med verneområdeforvalterne. 
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Forvalters innstilling 
Saken legges frem uten innstilling til vedtak. Styret får mange innspill om dette når vi 
besøker Sazza og saken vil diskuteres på styremøte. Verneområdestyret må i 
fellesskap bli enig om veien videre 
 
 

ST 28/21 Eventuelt styremøte 160921 Eventuelt styremøte 160921 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 16.09.2021  
 
 

Vedtak 
Ingen saker meldt opp til evt. 
 
 

Forvalters innstilling 
 
 
 

ST 29/21 Møtegodtgjørelse og møtegodtgjørelse etter styremøte 160921 Møtegodtgjørelse 
og møtegodtgjørelse etter styremøte 160921 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 16.09.2021  
 
 

Vedtak 
 
Studieturen er et ledd i kompetansehevingen av verneområdestyret. Det avholdes også 
styremøte under turen. 
 
Torsdag 16. september 6 timer 
Fredag 17. september 6 timer 
2 timer forberedelse. 
 
 

Forvalters innstilling 
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ST 30/21 Revidering av snøskuterløyper i Lyngen kommune Revidering av 
snøskuterløyper i Lyngen kommune 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 16.09.2021  
 
 

Vedtak 
Lyngsalpan verneområdestyre har ingen innvendinger til foreslåtte snøscootertraseer. 
Avvik fra opprinnelige traseer er så små at det ikke har noen betydning for 
verneformålet eller verneverdiene i landskapsvernområdet. 
 
 
 

Forvalters innstilling 
 
Lyngsalpan verneområdestyre har ingen innvendinger til foreslåtte snøscootertraseer. 
Avvik fra opprinnelige traseer er så små at det ikke har noen betydning for 
verneformålet eller verneverdiene i landskapsvernområdet. 
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Delegert sak 

DS 6/21 Innvilget dispensasjon til søknad om dispensasjon for motorferdsel med 
helikopter - feltarbeid på isbre - Koppangsbreen 

DS 7/21 Avslag på søknad om dispensasjon til å bruke drone til filming ved Steindalsbreen 
- Lyngsalpan landskapsvernområde 

DS 8/21 Innvilget dispensasjon til bruk av drone ved Steindalbreen - Lyngsalpan 
landskapsvernområde 

DS 9/21 Innvilget søknad til bruk av drone 100821 og 110821 - Lyngsalpan 
landskapsvernområde 

DS 11/21 Avslag på søknad om bruk av drone i Lyngsalpan landskapsvernområde 

DS 10/21 Innvilget søknad om bruk av drone i Lyngsalpan landskapsvernområde 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 33/21 25.11.2021 

 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Det gis med hjemmel i verneforskriftenes § 3, punkt 1.3, bokstav d tillatelse til å sette 
opp gangbru over Forholtelva. Hovedmålet med oppsett av bru er å lette tilgangen til 
beiteområder for småfe på våren, og for å unngå tap av lam i området. Tillatelsen gis 
med følgende vilkår: 

 Brua skal være for gående. 
 Brua må settes opp på en slik måte at den ikke tas av flom og is. 
 Brua skal tas vekk dersom det ikke lenger er beitedyr i området. 
 Det skal ikke reklameres for brua i brosjyrer, på kart eller annen informasjon om 

dette området. 
 Sankelaget har eierforhold til brua, og har derfor også ansvar for at brua er trygg 

og at den ryddes bort dersom den ikke skulle være i bruk lenger. 
 
Vedtaket begrunnes i at beitedyrene i området er viktig for kulturlandskapet og at ei bru 
vil kunne være med å forebygge tap av lam i forbindelse med kryssing av Forholtelva.  
 
En tillatelse fra verneforskriften fritar ikke for innhenting av eventuelle andre tillatelser. 
 
 
Klageadgang: Vedtaket kan påklages innen tre uker til Miljødirektoratet. Klagefristen er 
3 uker fra den dagen da brevet kom fram til påført adressat. Klagen skal sendes skriftlig 
til Verneområdestyret, angi vedtaket det klages over, den eller de endringer som 
ønskes, og de grunner du vil anføre for klagen. 
 
 
 

Saksopplysninger 
Lyngsalpan verneområdestyre har fått inn en søknad fra Jægervatnet/Russelv 
sankelag om å få en dispensasjon til å sette opp ei bro over Forholtelva ved 
Jægervatnet. Bakgrunnen for dette ønske er at denne elva er ganske stor og stri på 
våren, i den tiden sauene slippes på beite. Sauene trekker mot Stortind med det 

  Arkivsaksnr: 2021/9808-2 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 05.11.2021 
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samme de slippes på våren, og det er noen problemer i forbindelse med kryssing av 
elva. Det er fare for at sau og lam splittes ved at lammene ikke kommer seg over og de 
vil da bli et lett bytte for rev og ørn. De har også opplevd å miste lam ved at de er blitt 
tatt av strømmen i elva og ført ned til vannet hvor de har druknet.  Dette er en 
flaskehals som man vil kunne unngå ved at det er en bro for dyrene i området. 
 
Sankelaget har snakket med grunneier og han stiller seg positiv til tiltaket. De har i 
samarbeid med grunneier konkludert med at brua eventuelt må settes opp ca. 30-40 
meter fra vannkanten til jægervatnet – altså 30-40 meter innenfor grensen til 
landskapsvernområdet da grensen går i vannkanten. Brua må løftes opp fra bakken for 
å sikre at den ikke blir tatt av flom og isgang. 

 
 
 

 
 
Kartene over viser plassering av ønsket bru.  
 
Regelverk:  
Formålet med landskapsvernområdet er å ta vare på et av Norges mest karakteristiske 
fjellområder som inkluderer isbreer, morener, daler og geologiske forekomster med det 
biologiske mangfoldet, de kulturminner og den kulturpåvirkning som preger landskapet.  
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Allmennheten skal ha anledning til naturopplevelse gjennom utøving av tradisjonelt og 
enkelt friluftsliv med liten grad av teknisk tilrettelegging. 
 
Ivaretakelse av naturgrunnlaget innenfor landskapsvernområdet er viktig for samisk 
kultur og næringsutnyttelse. Området skal kunne brukes til reindrift.  
 
§ 3.Vernebestemmelser 
1.1 
Vern mot inngrep i landskapet 
Området skal vernes mot inngrep eller tiltak som i vesentlig grad kan endre eller virke 
inn på landskapets art eller karakter. 
Med de unntak som følger av forskriften pkt. 1.2 og 1.3 er det forbud mot inngrep som 
vegbygging, oppføring og ombygging av bygninger eller anlegg, oppføring av andre 
varige eller midlertidige innretninger, hensetting av campingvogner, brakker og 
lignende, bergverksdrift, vassdragsregulering, graving og påfylling av masse, sprenging 
og boring, drenering og annen form for tørrlegging, nydyrking, nyplanting, 
bakkeplanering, fremføring av luft- og jordledning, bygging av bruer og klopper, 
oppsetting av skilt, merking av stier, løyper og lignende. Kulturminner skal beskyttes 
mot skade og ødeleggelse. Opplistingen er ikke uttømmende. 
 
1.3 Forvaltningsmyndigheten kan etter søknad gi tillatelse til: 
d) oppsetting av nye gjerder, oppmerking og varding av nye fotturruter og skiløyper, 
og nybygging av bruer og klopper 
 
Alle saker som berører natur skal vurderes etter naturmangfoldloven: I lovens § 8 
framgår det at offentlige beslutninger som berører naturmangfoldet skal bygges på 
vitenskapelig kunnskap om arters bestandssituasjon, naturtypers utbredelse og 
økologiske tilstand, samt effekten av påvirkninger. Kravet til kunnskapsgrunnlaget skal 
stå i et rimelig forhold til sakens karakter og risiko for å skade naturmangfoldet. 
Virkninger av et tiltak skal vurderes ut fra den samlede belastningen økosystemet blir 
utsatt for, jamfør § 10. Forvaltningsmyndigheten skal blant annet særlig vurdere 
konsekvensene av en dispensasjon, for eksempel om andre kan tenkes å søke 
dispensasjon på samme grunnlag. Dersom det ikke foreligger tilstrekkelig kunnskap om 
hvilke virkninger et tiltak kan ha på naturmiljøet, skal føre-var-prinsippet legges til 
grunn, jamfør § 9, slik at vesentlig skade på naturmangfoldet unngås ved at det treffes 
en beslutning på et for dårlig kunnskapsgrunnlag. Det skal fremgå av enhver beslutning 
som fattes ved utøving av offentlig myndighet hvordan prinsippene i nml. §§ 8-12 er 
vurdert, jf. § 7 i loven. 

 

Vurdering 
 
Sankelaget oppgir i sin søknad at elva er en flaskehals for deres drift på våren, og at de 
har mistet flere lam i dette området på grunn at elva er så strid. Ei bru vil kunne 
avhjelpe denne situasjonen, og de vil kunne unngå å miste dyr. Verneområdestyret har 
i sin forvaltningsplan uttalt at verneområdeforvaltningen skal ta hensyn til, og støtte opp 
om bruk av landskapsvernområdet til utmarksbeite innenfor rammen av verneforskriften  
og verneformålet.  
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Det er en del gamle utmarksslåtter og beiteområder sør for Forholtelva, ved Sætra, 
som vil bli lettere tilgjengelig for småfe ved å få på plass denne brua. Kulturlandskapet 
ved Sætra har godt av å bli beitet bedre enn hva som er tilfelle i dag.  
 
Verneområdeforvalter har spurt reinbeitedistriktet om ei slik bru vil være til nytte for 
dem. De har ikke problemer med elva, og ser ikke helt nytten for deres del. De er også 
litt bekymret for om ei bru over elva vil kunne bidra til at flere mennesker tar seg til dette 
området som pr. i dag er forskånet for mye ferdsel. Dette er også et område som er 
viktig for reindrifta. For å skåne området for eksponering, kan man la være å tegne inn 
bru på kart, og ikke reklamere for at det er satt opp ei bru i området.  
 
Ønske om bru kommer i et område som allerede har en del bygg, og fremstår ikke som 
uberørt. Det er flere hytter oppe på kanten sør for elva. Det er også flere hytter, og ei 
seter lenger inn. Ei bru i dette området vil derfor ikke være et tiltak i et område som pr. i 
dag er skånet for bygg og anlegg. Omsøkt område er like innenfor grensen til 
landskapsvernområdet og vil ikke påvirke verneverdiene nevneverdig da området ikke 
fremstår som uberørt. Det er ikke registrert sensitive arter som kan ta skade av 
oppsetting av ei bru. Det meste av utfart til dette området foregår med båt over vannet 
på sommeren eller med snøscooter til hyttene på vinteren. En del ferdsel til fots skjer 
nok også. Troms turlag har ei hytte helt på grensen til landskapsvernområdet nord for 
Forholta. 
 
Letteste måte å frakte materialer til brua er å frakte det over med båt, eller med 
snøscooter over vannet på vinteren. Eventuell bruk av snøscooter må eventuelt også 
omsøkes dersom det skulle bli aktuelt. Det vurderes dit hen at man har tilstrekkelig 
kunnskap til å kunne fatte et vedtak, jfr. NML § 8 og føre-var-prinsippet kommer derfor 
ikke til anvendelse (NML § 9) 
 
En tillatelse til oppsetting av bru i dette tilfellet vil ikke automatisk gi presedens for å 
tillate oppsett av flere bruer i dette området eller andre sammenlignbare områder. En 
tillatelse til bru vil ikke gjøre den samlede belastningen i området blir så stor at 
økosystemet vil kunne ta skade av det, og i neste omgang gå ut over verneformålet og 
verneverdiene, jf. NML § 10. 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 34/21 25.11.2021 

 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Lyngsalpan verneområdestyre har ingen innspill til forslag til kartlegging og verdisetting 
av friluftsområdene i tilknytning til sjø/hav i Balsfjord og Tromsø. Friluftsrådet har gjort 
en grundig jobb og fått innspill fra lokalbefolkningen og områdene tilknyttet Lyngsalpan 
lvo og Faueldalen naturreservat er godt dekket. 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
Ishavskysten friluftsråd har på oppdrag for kommunene Balsfjord, Tromsø og Karlsøy 
revidert de kartlagte og verdsatte friluftsområdene som er på og i tilknytning til sjø/hav. 
De kartlagte friluftsområdene legges nå ut på offentlig høring fram til 22. desember 
2021. 
 
Formålet med høringen er å få innspill på avgrensningen av de kartlagte områdene, og 
kunnskapsgrunnlaget som ligger til grunn for områdets verdi. Metodikken for 
avgrensning og verdsetting legger til grunn at det er dagens eksisterende bruk av 
arealene som skal vises, og det er dette som det er ønskelig å få tilbakemelding om. 
 
Kartleggingen og verdsettingen er gjennomført i tråd med veileder Kartlegging og 
verdsetting av friluftslivsområder, M98 2013 fra Miljødirektoratet. Arbeidet har fulgt 
metoden som er beskrevet i veilederen (kapittel 4). Arbeidet er forankret i nasjonal 
handlingsplan for statlig sikring og tilrettelegging av friluftslivsområder (2013), Nasjonal 
strategi for et aktivt friluftsliv (2013) og Handlingsplan for friluftsliv (2018). Prosjektet er 
et viktig kommunalt virkemiddel for å øke kunnskapsgrunnlaget for å identifisere, utvikle 
og ivareta muligheten for å utøve friluftsliv. 
 
Kartene finner man her 
 
Ishavskysten ønsker innspill om: 

  Arkivsaksnr: 2021/9667-2 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 18.11.2021 

19

https://tromso.maps.arcgis.com/apps/webappviewer/index.html?id=364b372bade7475cb5d5cc07a9053215


 Er det friluftslivsområder som ikke er kartlagt og verdsatt? 
 Er det friluftslivsområder som er kartlagt og verdsatt som ikke brukes til 

friluftsliv? 
 Er det avgrensninger av områder som bør endres? 
 Er informasjonen som ligger om området riktig og dekkende? Innspill på satt 

verdsetting? 
 Andre innspill eller kommentarer. 

 

Vurdering 
Det meste av det kartlagte området ligger langt fra vernegrensen til områder som 
forvaltes av verneområdestyret. Det er imidlertid noen få områder i Tromsø som er 
tilknyttet fjellheimen. Ser ut til at det er kommet innspill på disse områdene, og at de er 
tatt med som viktige områder. 
 
Området med Elveøra (Faueldalen) er tatt med som A-område på grunn av høy bruk av 
både lokale, regionale, nasjonale og internasjonale brukere. 
 
Fjæreområdet i Jøvika er også tatt med som utgangspunkt for turer opp i fjellet ovenfor. 
Dette er foreslått som B-område og det anses som greit da det ikke er gjort tiltak i dette 
området. Det er også flere andre områder i tilknytning til sjøen som er startsted til 
fjellområdet ovenfor, men synes dette er kommet godt frem i kartgrunnlaget. 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 35/21 25.11.2021 

 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Verneområdeforvalter bes om å melde inn følgende behov for midler til drift av 
verneområdestyre i 2022 
 
   
Driftsutgifter styret 310000 7 medlemmer, 4 

styremøter, en befaring i 
verneområdet, Studietur, 
Deltakelse på nasjonale 
eller regionale samlinger, 
kurs - Basert på 
erfaringstall 

Driftsutgifter rådgivende 
utvalg 

70.000 Et møte med rådgivende 
utvalg; leie møtelokale, 
bevertning og 
kjøregodtgjørelse for 
deltakere. I tillegg et åpent 
møte/verneområdeseminar 
med eksterne forelesere. 
Møter med administrativt 
kontaktutvalg og et årlig 
møte med 
kommuneledelsen i 
kommunene. 

Forvaltningsplan 
Årøyholmen 

15.000 Befaringer og 
arbeidsmøter 

Sum 395.000  
 
 
 
 
 

  Arkivsaksnr: 2021/9566-1 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 22.10.2021 
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Saksopplysninger 
 
Det må meldes inn behov for midler til drift av verneområdestyret, samt midler til arbeid  
med forvaltningsplaner, besøksstrategier og skjøtselsplaner. I tillegg må  
verneområdestyret melde inn behov for midler til tiltak i verneområdene.  
 
Ved søknader om midler til drift av nasjonalpark og verneområdestyrene må det settes 
opp et budsjett som viser forventede utgifter til reise- og møtegodtgjøring for 
medlemmer av styrene, samt evt. reiseutgifter for medlemmer av rådgivende utvalg. 
 
Ved søknad om midler til dekking av utgifter i forbindelse med utarbeiding av 
forvaltningsplaner, besøksstrategier og skjøtselsplaner kan det søkes om midler til 
utgifter som nødvendige kartlegginger og medvirkningsprosesser (møter). 
 
Verneområdestyret må sette opp forslag til budsjett for styret. Fylkesmannen skal  
sende inn samlet budsjettforslag til Miljødirektoratet på vegne av alle  
verneområdestyrene som de fører regnskap for i eget fylke. Pengene vil tildeles  
Statsforvalteren, men disponeres i sin helhet av nasjonalpark-/verneområdestyrene. 

Vurdering 
Lyngsalpan verneområdestyre skal i hht. vedtektene ha minst 4 styremøter årlig. I 
tillegg skal også styret har minst et årlig møte med rådgivende utvalg. Styret skal ha 
mulighet til at alle medlemmer deltar på ulike samlinger og konferanser, eller at styret 
reiser på studietur i inn- eller utland. Lyngsalpanstyret består av 7 medlemmer og en av 
medlemmene har større reisekostnader enn de øvrige da hun er bosatt i Kautokeino. 
Det er lang reisevei og behov for overnatting i forbindelse med styremøtene. Forvalter 
har regnet på kostnadene pr møte dersom alle medlemmene stiller på styremøtene og 
hvert møte kommer på ca. kr 35.000. Ettersom det legges opp til 4 møter i året må det 
budsjetteres med kr: 140.000 til styremøter.  
 
Ettersom Lyngsalpan landskapsvernområde er foreslått oppgradert til nasjonalpark 
trenger verneområdestyret mer kompetanse på hva det vil si å forvalte en nasjonalpark, 
og hvordan en nasjonalpark vil påvirke nærmiljøet rundt. Et styre med god kompetanse 
om dette vil være en ressurs statsforvalteren og Miljødirektoratet kan bruke i dette 
arbeidet med informasjon til lokalbefolkninga. Verneområdestyret ønsker derfor å 
besøke en sammenlignbar nasjonalpark/nasjonalparkstyre for å lære mer om dette. 
Studietur med hele styret og forvaltere (9 stk.) kommer fort på kr.  90.000,- 
 
Det var Sametingsvalg i 2021, og det kan bli utskiftinger i verneområdestyret. Det vil 
derfor kunne bli behov for noe opplæring. Det er fortsatt litt usikkert om det vil 
arrangeres nasjonalparkkonferanse i 2022, men forvalterne i Troms og Finnmark tenker 
å arrangere en regional samling dersom det ikke blir nasjonalparkkonferanse. Det vil 
derfor være behov for midler til reise og opphold for styremedlemmene. Det antas at 
det vil være ca. 80.000 i kostnader uansett om det blir regional eller nasjonal samling. 
 
Verneområdestyret har tradisjonelt hatt et møte hvert år med rådgivende utvalg. 
Verneområdestyret har i 2021 oppdatert det rådgivende utvalget og ønsker å involvere 
utvalget litt mer i arbeidet som gjøres av verneområdestyret.  
Styret har også tenkt lenge på å arrangere et åpent møte/seminar om Lyngsalpan for å 
få frem litt faktainformasjon, positivitet og engasjement. Et heldagsseminar med fokus 
på landskapsvernområdet der en henter inn eksterne forelesere kan være en god ide. 
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Verneområdestyret har også lagt opp til et årlig møte med toppledelsen i kommunene 
der det informeres om pågående arbeid både i kommunene og i verneområdestyret. 
Det er også opprettet et administrativt kontaktutvalg Det bør budsjetteres med kr 
70.000,- til arbeidet med rådgivende utvalg og seminaret. 
 
Det blir ingen revidering av forvaltningsplan og besøksstrategien for Lyngsalpan i 2022, 
men det blir en ferdigstilling av forvaltningsplanen for Årøya landskapsvernområde med 
dyrelivsfredning. NIN-kartlegging av området vil foreligge i januar og forvalter kan da 
skrive ferdig utkast. Det vil være behov for midler til et møte og en tur ut til øya. Kr. 
15.000,- vil være tilstrekkelig for å få dette på plass. 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 36/21 25.11.2021 

 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Lyngsalpan verneområdetstyre vedtar å innarbeide følgende tiltak i tiltaksplanen for 
2022-2025: 
 

 Informasjonstiltak som omtalt i saksframlegg 
 Vedlikehold av eksisterende tilrettelegging og merking, samt nye skilt 
 Bru i Nordlenangsbotn 
 Bru i Fastdalen 
 Tilrettelegging på Innereidet med informasjon, annen toalettløsning  
 Skjøtselstiltak Karnes naturreservat 
 Mobil landgang Årøya landskapsvernområde 
 Bru i Kvalvikdalen? 

 
 
Forvaltere bes om å innhente pristilbud på de tiltak dette ikke foreligger på, samt 
innhente eventuelle tillatelser til prosjektene. Behov for midler til tiltakene legges inn i 
ESS innen fristen 10. januar. Oppdatert tiltaksplan vedlegges. 
 
Endelig prioritering av tiltak foretas etter tildeling av midler. 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
 
Hvert år blir forvaltningen av Lyngsalpan tildelt midler til å styrke og ivareta 
verneverdiene i landskapsvernområdet. Dette er statlige investeringsmidler som skal gå 
til investering i informasjon, skjøtsel og tilrettelegging, samt anskaffelser til nødvendig 
utstyr for å ivareta verneformålet. Hvor mye midler som blir tildelt forvaltningen 
avhenger av hvor mye som blir prioritert av Miljødirektoratet. Frist for innmelding i ESS 
(elektronisk søknadssenter) er 10. januar 2022.  

  Arkivsaksnr: 2021/9539-3 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 22.10.2021 
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Målet for bruken av tiltaksmidlene er at naturtilstanden i verneområdene opprettholdes 
og bedres. Miljødirektoratet legger Strategi for bruk av midler til tiltak i verneområder til 
grunn for tildeling av midler. Alle tiltak skal kostnadsberegnes og gis unik prioritering. 
Alle innmeldte tiltak skal være i tråd med godkjent forvaltnings- eller skjøtselsplan, 
besøksstrategi eller andre relevante styringsdokumenter. 
 
Alle nasjonalparker og store verneområder skal ha levert en besøksstrategi innen 
utgangen av 2020. Besøksstrategien regnes som en del av forvaltningsplanen og skal 
på lik linje med forvaltningsplanen. I tråd med nasjonale føringer vil det ikke bli tildelt 
midler til etablering av nye innfallsporter eller lignende tiltak uten en godkjent 
besøksstrategi  
 
Besøksstrategien for Lyngsalpan landskapsvernområde ble endelig godkjent av 
Miljødirektoratet i brev av 24. juli 2019. Verneområdestyret for Lyngsalpan startet derfor 
implementering av merkevare i 2020. Besøksstrategien legger føringer på hvilke tiltak 
som skal prioriteres. Tiltaksplanen er en del av forvaltningsplanen og besøksstrategien 
til verneområdestyret og oppdateres årlig i forkant av innmelding av behov for midler til 
tiltak. Under her har forvalter omtalt pågående og aktuelle tiltak for området. 
 
Lyngsalpan verneområdestyre forvalter følgende verneområder og vil derfor også ha 
behov for midler til tiltak i de små områdene: 

 Lyngsalpan landskapsvernområde 
 Årøya landskapsvernområde med dyrelivsfredning 
 Karnes naturreservat 
 Sørlenangsbotn naturreservat 
 Stormyra naturreservat 
 Faueldalen naturreservat  

 
 

Vurdering 
 
Informasjonstiltak:  
Verneområdekartet, som brukes blant annet brosjyren, er laget på bakgrunn av de valg 
og prioriteringer som er forankret besøksstrategien. 
 
Kartet under viser hvor styret har prioritert å sette opp informasjon i tråd med 
merkevaren. Sørlenangsbotn, Faueldalen og Vollan ble ferdigstilt i 2020. Det er også 
satt opp informasjonstavler i Tverrdalen og på Vestersidasenteret på Elvevoll. I 2021 
har det kommet opp cortenstålskilt med plakater i Koppangen, Furuflaten, Steindalen 
og Nordnes. 
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Bildet over viser portal og skilt på Nordnes. 
 
Det er mye arbeid og kostnader knyttet til å få opp cortenståltavlene. De er tunge, og 
det kreves maskin for å få arbeidet gjort. Hver enkelt tavle er også dyr i innkjøp, samt at 
de må hentes på fabrikk. Vi tenker derfor at det kan være overkommelig å satse på 
informasjonstiltak på følgende områder i 2022: 
 
Lyngseidet 
I Kommunesenteret i Lyngen kommune, kommunen med størst andel av 
landskapsvernområdet er det naturlig med informasjon om landskapsvernområdet. 
Forvalterne har snakket med næringssjef i Lyngen kommune, og han mener at området 
ved fergekaia vil egne seg godt til å få opp informasjonen. Informasjonsskiltene bør ses 
i sammenheng med Lyngenskiltet. Endelig plassering må avklares med Statens 
vegvesen. Aktuelle skilt: 

 Verneområdeinfo 
 Flora fauna 
 geologi 
 Reindrift 
 Sau og lam 

 
Fastdalen 
Lyngen kommune har etablert parkeringsplass med toalett og søppelhåndtering. 
Parkeringen er ved startsted opp Fastdalen og eventuelt videre gjennom fjellmassivet 
til Svensby eller Tyttebærvika. Området brukes også som utgangspunkt til flere 
toppturer. Påminnelsesskilt om å holde hund i bånd er viktig i dette området. Både sau 
og rein på beite. 

 Verneområdeinfo 
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 Reindrift 
 Sau og lam 
 Sikkerhet 

 
 
Piggstindskaret 
Er startsted eller endepunkt på traseen Tverrdalen – Piggtindskaret – Lakselvdalen. 
Dette er ikke et område vi skal tilrettelegge med toalett og avfallshåndtering. Det 
foreligger imidlertid en parkeringsplass og informasjon om verneområdet vil være 
naturlig. Reindrifta er viktig i dette området så temaplakat om reindrift vil være viktig. 
Ved stistart vil det være nødvendig med påminnelse om å holde hund i bånd. 
Grunneier har gitt tillatelse til tiltaket. 

 Verneområdeinformasjon 
 Reindrift 
 Flora og fauna 
 Geologi 

 
Forvalter har sjekket pris på stål for øyeblikket, og stålprisene har steget enormt i løpet 
av siste året. Pris på cortenstålskilt er faktisk over 80 % dyrere enn da vi bestilte de 
første skiltene. Furstål mener imidlertid at prisen på stål er i ferd med å gå ned, og vil 
være litt lavere over nyttår. Vi kommer et stykke på vei hvis vi legger inn behov for kr 
400.000,- til stål i 2022. I tillegg kommer utgifter til henting og oppsetting av skiltene. 
Her har prisen ligget på ca 35.000,- pr plass. Dersom vi beregner kr. 110.000,- til dette 
vil vi kanskje ha tilstrekkelig med midler. Til sammen 510.000,- til innkjøp og 
oppsetting av cortenstålskilt. 
 
 
Hvert år er det nødvending med vedlikehold av eksisterende tilrettelegging og merking. 
De første løveskiltene som ble satt ut i 2005-2006 begynner å bli slitt og må byttes ut. 
En del steder mangler skiltene fullt og helt, og det må settes ut nye. Det vil derfor være 
behov for bestilling av nye skilt, skiltstenger med mere. Dette gjelder ikke bare for 
Lyngsalpan lvo, men også for de små områdene som styret forvalter. I tillegg vil det 
være behov for vedlikehold av merking med mere. Det er også behov for innkjøp av 
flere underskilt som minner om båndtvang, forbudt mot EL-sykkel, forbud mot droner 
mm. Det antas at kr 50.000, - er tilstrekkelig til dette. 
 
Verneområdestyret har hatt en plan om å tilrettelegge med ei bru over elva helt 
øverst i Kvalvikdalen. Dette prosjektet ble skrinlagt i 2020 da området er nedslagsfelt 
for ferskvann, og man har gjort vedtak om at man ikke skal lede mer trafikk inn til dalen. 
Lyngen kommune tilrådde heller ikke igangsetting av dette tiltaket uten 
konsekvensutredning. Styreleder, Nils Einar, tok denne saken opp i spørretimen i 
kommunestyret. Bakgrunnen for kravet om konsekvensutredning er kommunens 
arealplan der det er sagt at det ikke skal tillates nye tiltak i dette området uten 
konsekvensutredning, og vurdering av nødvendigheten av dette er gjort i 
arealplanprosessen. Kommunen sto derfor fast på dette kravet. Lyngen kommune 
opplyste på kommunestyremøte at det skal legges ut konkurranse om prosjektering av 
ny vannforsyning i Kvalvikelva, samt konsesjonssøknad i forbindelse med dette. 
Kommunen sa til styreleder at de da kan ta med konsekvensutredning av omsøkte bro 
på grunnlag av de opplysninger de har fått tilsendt om tiltaket. Lyngen kommune håpet 
at resultatet av dette ville være klart i løpet av barmarkssesongen 2021. Forvalter 
etterlyste dette, men fikk da informasjon om at det ikke var foretatt noen slik utredning. 
Lyngen kommune tillot imidlertid tiltaket dersom Mattilsynet og Kvalvika vannverk 
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godkjenner tiltaket. Kvalvik vannverk reagerte på at Lyngen kommune gjorde vedtak 
om tillatelse uten å ha vært i dialog med vannverket. Forvalter har derfor gitt vannverket 
beskjed om at vi ikke gjør noen tiltak i området uten av vannverket er enig i at dette kan 
gjennomføres. Pr dags dato (8/11) har vi ikke fått tilbakemelding på dette, men forvalter 
har bedt om en tilbakemelding på dette innen utgangen av 2021. Forvalter har også fått 
telefon fra en som også hevder å være grunneier i dette området. Det er ikke alle 
grunneierne som står i matrikkelen. Mye av arealet i dalen, og området for øvrig, har 
fellesarealer som er oppgitt i skylddelingsbrevene, men ikke nødvendigvis i 
matrikkelen. Han uttalte at det var flere av de i felleseiet som er skeptisk til tiltak som 
kan skape større ferdsel i nedslagsfeltet til ferskvannsforsyninga i store deler av 
kommunen. Forvalter tenker at verneområdestyret ikke skal gå videre med dette 
prosjektet så lenge det ikke er udelt enighet blant alle parter om at dette er ønskelig. 
Det er flere andre bruer/områder som bør prioriteres før ei helt ny bru som vil kunne 
endre ferdselsmønsteret i Kvalvikdalen. 
 
Forvalter innhentet pris på ei bru på 10 meter og ei bru på 15 meter i 2020. Den gang 
fikk vi tilbud på henholdsvis ca. kr. 79. 000 + mva for 10 meter og vel kr. 116.000 + 
mva. for 15 meter. Det må påregnes en økning i pris på minst 10 %, kanskje mere. Det 
antas at kostnader til ei eventuell bru i dette området vil komme på ca. 200.000 
inkludert frakt og montering. Dersom brua skal realiseres bør det skje som et 
samarbeidsprosjekt der flere instanser er med å dekke kostnader til innkjøp og 
oppsetting av brua.  
 
I Nordlenangsbotn er også brua tatt av flom og isgang.  

 
Brua har i flere år vært et tilbud til lokalbefolkning og tilreisende for å komme seg inn 
opp til blant annet Vaggashytta, samt krysse elva for å komme til fine fiskeplasser. Elva 
er stri og vanskelig å krysse uten ei bru. Forvalterne har vært på befaring sammen med 
lokalkjente i området, og har sett på alternativ plassering for å unngå at brua skal bli 
tatt på nytt. Området den gamle brua sto i har mye snø, og er derfor svært utsatt. Litt 
lenger opp i elva legger det seg mindre snø, og med å sette opp ei hengebru der man 
bygger opp brokarene, vil brua være trygg for snø og is.  
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Blå ring på kartet over viser bru som er ødelagt. Rød strek viser mulig ny plassering og 
rød ring viser Vaggashytta. Frakt av utstyr, innkjøp av materialer og oppsett av bru kan 
gjøres som et samarbeidsprosjekt mellom verneområdestyret, ungdomslaget, 
scooterforeninga, grendelaget og eventuelt flere. Dersom verneområdestyret legger inn 
behov for kr 50.000,- til brua vil vi komme langt da det ble antydet at det er mange som 
kan være med på et spleiselag. 
 
Parkering Innereidet  
Forvalter har fått forslag fra styremedlem, Laila Anita Westby om å gjøre tiltak på 
parkeringsplassen ved kirkegården på Åsen i Nord-Lenangen. Det opplyses om at 
området har en stor parkeringsplass som skulle være todelt, en del til kirkegården og 
en del til informasjonspunktet ved grillhytta. Området har en liten bygning med innlagt 
vann, toalett og søppelhåndtering. Laila Anita ønsker at området skulle kunne 
tilrettelegges slik at eiere av bobiler kan parkere i tillegg til personbiler, tømme 
toalettene og ha noen strømuttak. Det er god plass til sittebenker/bord og 
informasjonstavler på parkeringen.  
 
Når det gjelder tilrettelegging med toalett, renovasjon og strøm kan verneområdestyret 
melde inn behov for midler til å være med å dekke eventuelle kostnader til ombygging 
av bygget slik at toalettet kan være åpent for allmenheten. Verneområdestyret har 
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imidlertid ikke mulighet til å ta på seg driftskostnader. Litt usikker på om kommunen bør 
tilrettelegge for strøm til bobiler. Dette vil kunne være med å konkurrere mot bedrifter 
som tilbyr dette. Dette er imidlertid noe som Lyngen kommune må ta stilling til. 
Verneområdestyret kan bidra med informasjonstavler og bord/benker. Dette må i tilfelle 
innarbeides i tiltaksplanen.  
 
Et annet aspekt i dette området er at man burde kommet i dialog med UL Vaggas som 
har driftsansvaret for lavvoen/grillhytta på Innereidet. Dette er et område som har fått kr 
300.000,- i midler til tilrettelegging da Lyngen kommune hadde forvaltningsansvaret for 
landskapsvernområdet. Bygget bør stå åpent for allmenheten og toalett tømmes og 
holdes rent. Kanskje burde det vært sett på en annen toalettløsning som gjør tømming 
av toalettet lettere. Biolan populette kan være en løsning der oppe i og med at man 
ikke kommer opp med pumpebil som kan tømme toalettet. Dette er en løsning de har 
både i Reisa nasjonalpark og i Ånderdalen (ved utsiktspunktet vi besøkte). 

  
 
Her er det en tank på baksiden av toalettet som kan skiftes ut når den blir full og 
innholdet komposteres godt. Utskifting av toalettløsning fordrer at det er noen som tar 
på seg drift av toalettet. Verneområdestyret får som kjent ikke midler til drift. Dersom 
verneområdestyret ønsker å jobbe videre med dette bør kanskje dette komme på 
tiltaksplanen for 2023. 
 
Ny bru over elva i Fastdalen. Brua over elva i Fastdalen har vi også hatt på 
tiltaksplanen tidligere. Forvalterne har ikke enda tatt initiativ til eventuelle 
samarbeidspartnere for å få på plass ei ny bru, men tenker at dette er ei bru som må 
prioriteres ganske snart. Brua er skjev og skakk (se bilde) og man kvier seg litt før man 
legger til over den. Samtidig er det ei bru som er viktig for tilgangen til 
Fastdalshytta/Goalborrihytta og vandring videre gjennom Fastdalen. 
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Tiltak for å lette frakt av sauer til Årøyholmen: Siden 2010 har Lyngen villsaulag hatt 
sau på beite på Årøyholmen. Sauene har gjort en fabelaktig jobb med å kultivere de 
gamle jordene og beitemarka på øya.  

   
Bildene over viser jordene ved gården i Vågen 
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Bildene over her visersammeområdene for et par år siden. Forvandlingen på øya er 
formidabel etter at sauene kom til øya. Det er ca 100 vinterfora sau med lam som er på 
øya. Det er imidlertid noen utfordringer med å flytte sau ut til øya. Det blir mye tunge 
løft for å få sauene fra båten og ut. Det er derfor kommet ønske om å få tak i en mobil 
landgang for å lette dette arbeidet. Det antas at en kan få en landgang til ca kr. 
30.000,- 
 
Uttak av fremmede arter: Lyngsalpan verneområdestyre overtok i 2020 
forvaltningsansvaret for blant annet Karnes naturreservat. Dette er et reservat som 
består av sjøområde og flere små øyer og holmer: 

  
Under perioden der planting av gran fremsto som et nyttig tiltak også i Nord Norge, ble 
det planet et granfelt ute på Skogholmen. Granfeltet på holmen er på ca. 40 daa gran, 
og nesten all skogen er i hogstklasse 4 og 5. Det vil si at skogen er hogstmoden og 
grunneier vil kunne nyttiggjøre seg av virket dersom det tas ut. For grunneier vil hogst 
på holmen bli for dyrt til at det vil lønne seg å hogge, og skogen vil derfor mest 
sannsynlig aldri bli tatt ut dersom det ikke gjøres som et skjøtselstiltak gjennom 
forvalting av reservatet. Uttak av skogen vil derfor være positivt både for grunneieren 
og for naturreservatet. Skogholmen er viktig hekkeområde for blant annet grågås. 
Granskogen beslaglegger store deler av holmen slik at den ikke er tilgjengelig for 
hekking og beiting.   
 
Uttak av skog på holmen må gjennomføres utenfor hekkesesongen.  
Ettersom uttak av fremmede arter er satsingsområde, og det skal utarbeides en 
rammeavtale for bruk av lekter og hogstmaskin, ønsker vi at store skogholmen skal få 
tilbake sin naturlige vegetasjon uten gran ute på øya. Forvalter har meldt inn området til 
NIN-kartlegging, og den vil prioriteres høyt på listen over områder som ønskes kartlagt 
av statsforvalteren. I etterkant av kartleggingen vil man kanskje få litt mer innspill på 
nytten av et slikt skjøtselstiltak på skogholmen. Forvalter har ikke hatt ordentlige 
planleggingsmøte med grunneier, men snakket med henne om det. Grunneier er litt 
skeptisk til å hogge ned all skogen på en gang, og ønsker egentlig å vente til skogen 
blir litt større. Felles befaring på holmen med grunneier, skogbruksjef og forvalterne er 
første skritt på veien. Kostnader til dette er fortsatt litt usikkert, men planlegging og 
eventuell hogst vil kanskje ikke kunne skje før i 2023. Vi ønsker også å få ressurser fra 
SNO til å bistå i planlegging. Det vil bli noen kostnader til leie av skyss til befaring. 
Forvalterne håper på å komme i gang med dette i løpet av 2022. 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 37/21 25.11.2021 

 
 
Vedlegg: 
1 KlimaMiljødepart-brevomdriftsutfordringer (002) 

 
 

Forvalters innstilling 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar å sende et noenlunde likelydende brev til Klima 
og miljødepartementet som verneområdestyret for Kvænangsbotn og Navitdalen 
landskapsvernområder. 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
Verneområdestyret for Kvænangsbotn og Navitdalen har sendt brev til Klima- og 
miljødepartementet angående midler til drift og vedlikehold av infrastruktur, se vedlegg.  
 
Verneområdestyrene får mye midler til å bygge opp både parkeringsplasser, toaletter, 
gapahuker og annet. Men det er ikke åpnet for å bruke midler styrene får tildelt på drift 
og vedlikehold av det som bygges. Dette skaper fort store utfordringer i enkelte 
områder.  
 
Mange av nasjonalpark- og verneområdestyrene i Troms og Finnmark har sendt 
likelydende brev til departementet om dette mens flere styrer vil gjøre vurderinger om å 
sende brev nå på årets siste møte. 
 

Vurdering 
 
Vi ser utfordringer ved at vi får midler til å opparbeide parkeringsplasser, bygge 
toaletter, bygge bruer, gapahuker med mere, men ikke ha midler til drift og vedlikehold 
av dette. Det er, som Kvænangenstyret sier, forventet at vi skal ønske «velkommen 
inn», men midler til å drifte områdene vi skal bruke får vi ikke.  
 

  Arkivsaksnr: 2021/10202-1 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 11.11.2021 
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Vi har fått på plass en del infrastruktur rundt Lyngsalpan, men vi har fortsatt en vei og 
gå da vi må ha avtaler om drift før vi kan bygge mer. Det er ikke alle kommunene som 
ser nytten av å bruke flere tusen kroner i året på å renholde og drifte toaletter i 
periferien når de samtidig må redusere stillinger innen helse og skole for å få budsjetter 
i balanse. 
 
Tenker at dersom flere styrer sender henvendelse på dette til departementet kan det 
være at de finner plass til dette på statsbudsjettet og at nasjonalpark- og 
verneområdestyrene i det minste kan delta i et eventuelt spleiselag på drift av 
infrastruktur. 
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Landskapsvernområde Kvænangsbotn landskapsvernområde/Bađaávžži ja Gearbbet suodjemeahcci/Niemenaikun ja Kärpikän suojeluala 

 Navitdalen landskapsvernområde/Návetvuomi suodjemeahcci/Navetanvuoman suojeluala 

  

 

Postadresse 
Fylkesmannen i Troms og 
Finnmark,  
Statens hus, 9815 Vadsø 

Besøksadresse 
Hovedveien 2 
9151 Storslett eller 
Kvænangshagen verdde, 
Sørstraumen. 
 

Kontakt 
Sentralbord: +47 78 95 03 00 
Direkte:  +47 90660709 
rune.benonisen@fylkesmannen.no 
www.nasjonalparkstyre.no/Kvanangsbotn-og-
Navitdalen-LVO/ 

Klima- og miljødepartementet 
Postboks 8113 Dep 
0030 Oslo 

 

Saksbehandler Rune Benonisen Vår ref. 2021/6130 Deres ref. REF Dato 11.06.2021 

 

Utfordringer med drift og vedlikehold av friluftslivets 
infrastruktur i verneområdene 

I sammenheng med bestillingsdialogen for 2021, og påfølgende arbeid med planlegging av 

tiltak i verneområdene, har verneområdestyret for Kvænangsbotn og Navitdalen drøftet 

utfordring med manglende midler til drift og vedlikehold av friluftslivets infrastruktur. Det er 

gjort klart at midlene som er disponibel under posten tiltak i verneområdene skal ikke 

benyttes til løpende drift.  

 

Slik vi ser det har verneområdestyret et klart mandat for å bidra til at allmenheten skal ha 

tilgang til friluftsliv (natur- og landskapsopplevelse). Dette gjennom både verneforskriften, 

styrets vedtekter og gjennom overordna myndigheters forventninger til at vi skal ønske 

«Velkommen inn». Det betyr også at besøkende som oftest må ha fasiliteter som parkering, 

toalett, rasteplassser og bålplasser i tillegg til merkede stier og løyper. 

 

Kvænangsbotn er et godt tilgjengelig verneområde. Det er korte avstander fra bilvei inn til 

området, og det er flere gamle veier (anleggsveier mv) som leder folk til områder for fiske, 

jakt, vandring. Området er et gammelt kulturlandskap med mange kulturspor fra tidligere 

tiders utmarksbruk. Skogsdrift, tjæremiler, slåttemarker osv. Alt dette skaper gode rammer 

for naturopplevelser. 

 

I dette området er det flere parter som bidrar med tilrettelegging. Statskog har flere hytter i 

området. To av disse er utleiehytter, mens to er åpne gammer. Det tilbys laksefiske i 

Kvænangselva og fiske etter ørret og røye på fjellet, og jaktkort for småviltjakt i skogen og på 

fjellet. Statskog vedlikeholder sine hytter og sine anlegg gjennom Fjelltjenesten eller gjennom 

avtaler med andre aktører som Nord-Troms museum.  

I tillegg har Nord-Troms friluftsråd etablert turtrim-løyper i tilknytning til etablerte stier og 

turmål i verneområdet. Her er tilretteleggingen i hovedsak skilting og merking. En lokal 

forening preparerer skiløyper til hyttefolk og innbyggere. 

 

Etter at verneområdestyret ble etablert har vi vært med på finansiering av noe infrastruktur i 

Kvænangsbotn. Særlig innfallsporter/startsteder inn til verneområdene. Det er i tråd med 
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Saksbehandler  Rune Benonisen Side 2 av 2 

nasjonal og lokal strategi og er supplement som gir grunnlag for gode naturopplevelser som 

ikke går på bekostning av verneverdier i områdene. 

 

I Navitdalen er det mindre infrastruktur for friluftslivet. Her har styret bidratt til et prosjekt for 

re-etablering av en tradisjonell gamme. Dette er det eneste tilrettelagte friluftstilbudet så 

langt. 

 

Det er altså mange aktører og mange anlegg som til sammen skal gi tilgjengelighet og 

rammer for naturopplevelser. Verneområdestyret er en av partene sammen med grunneiere 

(i hovedsak Statskog), kommune, friluftsråd og andre lag- og foreninger.  

De midlene verneområdestyret bruker til slik infrastruktur kan altså ikke benyttes til drift. I 

praksis snakker vi om tilkjøring av ved, løpende tilsyn og renovasjon. I Kvænangsbotn og 

Navitdalen vil verneområdestyrets bidrag i et spleiselag kunne utgjøre inn til Kr 50 000 pr år 

med dagens infrastruktur.  

 

Styret mener at det med tiltak i verneområder også det må følge et minimum av midler til 

løpende vedlikehold, tilsyn og drift for anlegg som styret har ansvar for. Slik det er nå kan 

ikke verneområdestyret bruke midler til drift, selv ikke på tiltak vi selv har initiert og bygget. Vi 

kan heller ikke bidra i et spleiselag for dette på anlegg som vi har bygget sammen med 

andre. De tiltakene styret selv har gjennomført må da driftes av andre, i tilfelle det finnes 

noen som vil påta seg dette uten betaling eller bidrag. 

 

Det er en utfordring å holde kvalitet på friluftslivets infrastruktur over tid. Det gjelder også 

infrastrukturen i verneområdene. Samtidig er dette de viktigste praktiske grep vi har i 

besøksforvaltningen og for å direkte eller indirekte oppfylle intensjon i verneforskriftene. 

 

Vi ønsker at departementet ser på mulige løsninger på denne problematikken og gir 

verneområdestyret en tilbakemelding på hvordan vi skal løse det. 

 
 
Med hilsen 
-Sign- 
John Karlsen 
Styreleder Kvænangsbotn og Navitdalen 
verneområdestyre 

 
Etter våre rutiner er dette brevet godkjent og sendt uten underskrift 
 
Kopi: 
Miljødirektoratet 
Statskog SF - Moen 
Kvænangen kommune 
Nord-Troms friluftsråd 
Troms og Finnmark Fylkeskommune 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 38/21 25.11.2021 

 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Saken legges frem uten innstilling til vedtak. 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
 
I henhold til vedtektene bør styret tre sammen minst fire ganger hvert år og ellers når 
lederen bestemmer. 
 

Vurdering 
 
Styret bør fastsette møteplan for 2022 slik at flest mulig av styrets faste medlemmer 
skal ha mulighet å delta på møtene. Dette er viktig slik at det holdes kontinuitet i 
arbeidet.  
 
Det første møtet bør være helt i begynnelsen av mars, etter at tiltaksmidlene er tildelt 
slik at styret kan ta endelig prioritering av midler.  
 
Styret har brukt å ha styremøte i kombinasjon med en befaring i 
landskapsvernområdet. Dette har stort sett vært gjennomført i løpet av juni måned. 
Kunne det vært en ide og kombinert dette med et møte med rådgivende utvalg? Kan 
kanskje dette møtet holdes ute? Kanskje bålmøte i sørlenangsbotn og vandring til 
Blåisvatnet eller Aspevatnet for å se på tilrettelegging og skjøtsel?  
 
Det har vanligvis vært et styremøte i løpet av september. I flere tilfeller har dette vært 
kombinert med studietur for styrets faste medlemmer. Dette kan være også være 
aktuelt i 2022. Besøke andre verneområder/nasjonalparker i Troms og Finnmark, eller 
andre områder i Norge? 

  Arkivsaksnr: 2020/10951-25 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 09.11.2021 
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Årets siste styremøte pleier å gjennomføres i slutten av november eller starten av 
desember.  
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Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 39/21 25.11.2021 

 
 
 
 

Forvalters innstilling 
 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
 

Vurdering 
 
 

  Arkivsaksnr: 2020/10951-24 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 09.11.2021 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 40/21 25.11.2021 

 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Saken legges frem uten innstilling til vedtak. 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
Verneområdestyret blir enig på styremøtet om hvor lang tid som var nødvendig til 
forberedelse og varighet av styremøtet. Forvalter sender møtedokumentasjon til 
deltakerne etter møtet. 

Vurdering 
 
 

  Arkivsaksnr: 2020/10951-26 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 09.11.2021 
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Delegert sak

DS 12/21 Innvilget dispensasjon til bruk av drone til filming - Visit 
Lyngenfjord - Lyngsalpan landskapsvernområde



 
 
 

 
POSTADRESSE: 
POSTBOKS 6105 
9291 TROMSØ 

 
BESØKSADRESSE: STRANDVEIEN 19  
9060 LYNGSEIDET 
  
  

 
TELEFON: 90930802 
 

 
E-POST: FMTRODS@FYLKESMANNEN.NO 
WEB: /WWW.NASJONALPARKSTYRE.NO/LYNGSALPAN-LVO/ 
 

    

Visit Lyngenfjord  
Georg Sichelschmidt 
   

 

 
 
SAKSBEHANDLER: ODDRUN MERETE SKJEMSTAD   VÅR REF.: 2021/8519 -   DATO: 14.09.2021 
 
 
 
Innvilget dispensasjon til bruk av drone til filming, Visit Lyngenfjord - Lyngsalpan 
landskapsvernområde 
 
Viser til besøk på kontoret og søknad om dispensasjon til bruk av drone til å ta bilder og filme i 
Lyngsalpan landskapsvernområde. Verneområdeforvalter har med hjemmel i gitte delegeringer, 
sak 7/16, behandlet saken og fattet følgende  
 
Vedtak 

Det gis i medhold av naturmangfoldlovens § 48, jfr. Samme lovs § 77, dispensasjon til bruk av 
drone til å ta bilder og film for promotering av reiselivet i regionen. 
 

 Dispensasjonen gjelder for Ishavskysten Visit Lyngenfjord og dronepilot Petr Pavlíček  
 Dispensasjonen gjelder for 7 dager i perioden 14/9 – 31.10 2021 

 
Dag Dato 

1  
2  
3  
4  
5  
6  
7  

 
 Dato må føres inn i skjemaet og dispensasjonen må medbringes under bruk av dronen i 

området. Dispensasjonen skal vises til oppsynet dersom dette kreves. 
 Under bruk av dronen skal det tas hensyn til eventuelt andre brukere av området slik at de 

blir forstyrret minst mulig  
 Søker må følge regler om droneflyging gitt i «Forskrift om luftfartøy som ikke har fører om 

bord mv».  
 Dersom det observeres rovfugl i lufta under flyging, skal dronen straks settes på bakken.  
 Ta kontakt med Ittunjarga reinbeitedistrikt i forkant av bruk av dronen på den nordlige 

delen av Lyngenhalvøya. for å unngå å være til ulempe for reindriftsutøvelsen: 
Distriktsleder Berit Kristine Utsi: 93 28 33 74. På den sørlige delen av halvøya må Láhkku 
reinbeitedistrikt kontaktes, leder Johan Ailo H. Gaup: 98633079 
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VERNEOMRÅDESTYRET FOR LYNGSALPAN LANDSKAPSVERNOMRÅDE /ITTUGÁISSÁID SUODJEMEAHCCI  
 

 
SIDE 2 

Tiltaket er ikke i strid med verneformålet og vil ikke påvirke verneverdiene nevneverdig. 
Kunnskapsgrunnlaget er tilstrekkelig til at det skal kunne gis en dispensasjon. Føre-var-prinsippet 
kommer derfor ikke til anvendelse 
 
 
Bakgrunn 

Daglig leder Georg Sichelschmidt og fotograf Petr Pavlíček var innom kontoret og snakket om 
fotoprosjektet til destinasjonsselskapet Visit Lyngenfjord. De fortalte om sitt behov og forvalter 
fortalte om besøksstrategien, hvilke områder vi ikke ønsker at skal profileres og litt om hva de bør 
tenke på i forbindelse med eventuell bruk av dronen i landskapsvernområdet. 

Visit Lyngenfjord er et reisemålselskap for området rundt Lyngenfjorden i Nord-Troms. 

Visit Lyngenfjord sine oppgaver er å utvikle, markedsføre og selge reiselivsbaserte tjenester. 
Selskapet tilrettelegger for reiselivsaktører lokalisert i og rundt Lyngenfjorden. 

Visjon - Lyngenfjord skal være mest foretrukket i Nord-Norge innen bærekraftige opplevelser 

Markedsføring 

 Markedsføre Lyngenfjord som reisemål både nasjonalt og internasjonalt 

 Ivaretakelse av vertskaps- og informasjonsfunksjonene for Storfjord, Kåfjord, Lyngen, 
Skjervøy og Nordreisa kommune 

Miljøfyrtårn sertifisering – De jobber med å utvikle regionen til et bærekraftig reisemål og derfor er 
det naturlig å gå foran som et godt eksempel. Siden juni 2017 er de en Miljøfyrtårnsertifisert 
bedrift. 

Visit Lyngenfjord har i etterkant av møtet sendt en søknad om bruk av drone i Lyngsalpan 
landskapsvernområde. De ønsker en dispensasjon til bruk av dronen i 7 dager i perioden 
14.09.21 – 31.10.2021. De søker over et stort tidssspenn for flyging og filming er avhengig av at 
været egner seg for flyging og filming. 

 

Grunnlaget for avgjørelsen 

Verneregler:  
Lyngsalpan landskapsvernområde ble vernet med det formål og ta vare på et av Norges mest 
karakteristiske fjellområder som inkluderer isbreer, morener, daler og geologiske forekomster med 
det biologiske mangfoldet, de kulturminner og den kulturpåvirkning som preger landskapet.  
Allmenheten skal ha anledning til naturopplevelse gjennom utøving tradisjonelt og enkelt friluftsliv 
med liten grad av teknisk tilrettelegging.  
 
Ivaretakelse av naturgrunnlaget innenfor landskapsvernområdet er viktig for samisk kultur og 
næringsutnyttelse. Området skal kunne brukes til reindrift.  
 
Forskriftenes § 3, pkt.6. Forurensing 6.1 Forurensning og forsøpling er forbudt, herunder all bruk av 
kjemiske midler som kan påvirke naturmiljøet. 6.2 Unødvendig støy er forbudt. Eksempel på dette er 
motor på modellfly og modellbåter. Listen er ikke uttømmende.  
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VERNEOMRÅDESTYRET FOR LYNGSALPAN LANDSKAPSVERNOMRÅDE /ITTUGÁISSÁID SUODJEMEAHCCI  
 

 
SIDE 3 

Det finnes ingen dispensasjonshjemmel til bruk av drone i landskapsvernområdet, men en 
dispensasjon kan vurderes i h.ht. Naturmangfoldloven § 48.  
Naturmangfoldloven § 48 stiller svært strenge krav til når en dispensasjon eventuelt kan vurderes, 
men åpner for tiltak som «ikke strider mot verneformålet og ikke påvirker verneverdiene 
nevneverdig». Begge vilkår må være oppfylt. Unntak kan også vurderes «dersom sikkerhetshensyn 
eller hensynet til vesentlige samfunnsinteresser gjør det nødvendig». Dispensasjon må heller ikke 
gis selv om vilkåra er oppfylt. Skjønn og instrukser fra overordnede myndigheter spiller også inn. 
Dispensasjonsregelen i § 48 kan ikke brukes for å utvide rammene gitt i vernevedtaket, men er en 
sikkerhetsventil som skal fange opp uforutsette eller spesielle tilfelle som ikke ble vurdert på 
vernetidspunktet.  
 
Den omsøkte bruken av drone kommer ikke inn under sikkerhetsmessige hensyn eller vesentlige 
samfunnsinteresser. Med vesentlig samfunnsinteresse menes tungtveiende hensyn av nasjonal 
betydning. Søknaden må derfor vurderes opp mot om tiltaket strider mot verneformålet og om det 
påvirker verneverdiene nevneverdig.  
 
I tillegg skal alle søknader som berører natur også vurderes etter de miljørettslige prinsippene i 
naturmangfoldlovens §§ 8 – 12, jfr. samme lovs § 7.  
Verneområdestyret har i forvaltningsplanen lagt føringer på hvordan søknader om bruk av drone 
skal behandles:  
«Bruk av droner omfattes ikke av lov om motorferdsel og kommer heller ikke under forbudet om 
lavtflyging i landskapsvernområdet, men i henhold til verneforskriftene skal unødvendig støy 
unngås. Bruk av motordrevet modellfly o.l. er ikke tillat. Drone er i denne sammenhengen å anse 
som et motordrevet modellfly og det er i utgangspunktet forbudt å bruke dette i 
landskapsvernområdet. Eventuell tillatelse til bruk av droner må vurderes etter naturmangfoldlovens 
§ 48. Dispensasjon til bruk av drone skal avgrenses til tiltak av stor allmenn interesse eller konkret 
nytteverdi. Tiltak av stor allmenn interesse kan være produksjon av film i forbindelse med 
promotering av reiseliv, verneverdier eller nyhetsdekning, eller annen produksjon av film der en når 
et stort antall seere. Det innvilges ikke dispensasjon til bruk av drone for filming til privat bruk. Bruk 
av drone med stor nytteverdi kan være bruk i forbindelse med reindrift, landbruk, redningsoppdrag 
(og –øvelser), forskning og lignende. Omfanget av bruken må vurderes opp mot den samlede 
belastningen for fugle- og dyrelivet I perioder av året vil det være vanskeligere å få dispensasjon til 
bruk av drone. Dette gjelder særlig i hekke- og yngletiden, men også under myting og vår- og 
høsttrekk.» 
 
 

Vurdering 

Bruk av drone er blitt svært populært og dispensasjonene må avgrenses til tiltak av stor allmenn 
interesse eller konkret nytteverdi. En elektrisk drone er knapt hørbar på litt avstand, så utfra hensyn 
til støy, er tiltaket lite problematisk. Dersom en unngår sårbare viltbiotoper som f.eks. rovfuglreir og 
holder god avstand til vilt som oppholder seg i området, vil bruk av drone trolig ikke ha særlig 
innvirkning på biologiske verneverdier. Indirekte vil likevel filmopptak som promoterer sårbare 
områder ovenfor nye brukere kunne gi negativ effekt ved at sårbare arter blir utsatt for forstyrrelser i 
form av økt ferdsel og aktivitet gjennom stadig større deler av året.  

En drone er et fremmedelement som vil kunne forstyrre fugl og vilt, noe som vil kunne være svært 
uheldig i hekke- og ynglesesongen. Dersom man unngår å fly nært sårbare viltbiotoper som f.eks 
rovfuglreir, og tar ned dronen dersom det dukker opp rovfugl etter andre sårbare viltarter, vil bruk av 
drone ha relativt liten direkte påvirkning på de biologiske verneverdiene. Det er ikke registrert 
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sårbare arter på de omsøkte fjelltoppene, men det kan likevel være sårbare arter som man ikke har 
registrert hekking på, eller som er på næringssøk i området. I dette tilfellet skal flygingen foregå på 
en tid av året der vilt og fugler er robuste og unger ute av reiret. Rovfugler kan imidlertid oppfatte 
dronen som en fiende og gå til angrep på dronen for så å bli skadet. Det vil derfor være viktig å 
være observant og ta ned dronen umiddelbart dersom rovfugler observeres.  

I forhold til siste ledd i formålsparagrafen: «Allmenheten skal ha anledning til naturopplevelse 
gjennom utøving tradisjonelt og enkelt friluftsliv med liten grad av teknisk tilrettelegging.» har man 
fått tilbakemeldinger fra flere som føler at dronefilming av andre medfører reduksjon av følelsen å 
være i et uberørt område, noe som er forventet når man er i et verneområde. Det er derfor svært 
viktig å vise respekt for andre som ferdes i fjellet, og unngå fly nært eller filme privatpersoner som 
ikke er forespurt på forhånd. Det kan være mye folk på tur i områdene på denne tiden av året. Det 
er derfor viktig å gjøre seg til kjenne og snakke med de man treffer og fortelle av det er gitt 
dispensasjon til bruk av dronen og at mennesker som ikke ønsker å bli filmet, slipper det.  

Verneområdestyret har i forvaltningsplanen lagt opp til at det kan dispenseres til bruk av drone til 
tiltak av stor allmenn interesse eller konkret nytteverdi. Tiltak av stor allmenn interesse kan være 
produksjon av film i forbindelse med promotering av reiseliv, verneverdier eller nyhetsdekning, eller 
annen produksjon av film der en når et stort antall seere. Det innvilges ikke dispensasjon til bruk av 
drone for filming til privat bruk.  

I dette tilfellet er det promotering av reiselivet som til dels ligger nede med brukket rygg etter 1 ½ år 
med Covid, og liten reisevirksomhet. Bildene og filmene som ønskes tatt vil kunne bidra positivt til 
bærekraftig bruk av Lyngsalpan som destinasjon når samfunnet tillater det igjen. Visit lyngenfjord 
har god dialog med verneområdeforvaltningen på hvilke områder vi ikke ønsker promotering. Dette 
kan være viktige beiteområder, eller reinkalvingsområder på våren. Denne søknaden gjelder ut 
oktober og bilder og film tatt i denne perioden vil promotere barmarksferdsel.  

Kunnskapsgrunnlaget anses som godt nok til at søknaden kan behandles (Naturmangfoldlovens § 
8) og førevar-prinsippet kommer derfor ikke til anvendelse.  

§ 10. Økosystemtilnærming og samlet belastning og § 12 miljøforsvarlige teknikker og driftsmetoder 
Det er viktig å avgrense bruk av droner for filming i landskapsvernområdet til tiltak som kan være av 
allmenn interesse. Det kan ikke dispenseres til rent private tiltak som skaper uheldig presedens i og 
med at man kan vente mange lignende søknader til samme formål. Det kan være en fare for at man 
får flere søknader fra filmprodusenter, men hver enkelt sak skal vurderes og en dispensasjon i dette 
tilfellet skaper ikke en automatikk i dispensasjon i eventuelt senere søknader. Tiltaket medfører ikke 
miljøforringelse og nml. §11 blir derfor ikke vurdert som relevant. §12 gir føringer om miljøforsvarlige 
teknikker og driftsmetoder. Bruk av drone er mye mindre miljøbelastende enn andre motoriserte 
hjelpemiddel. Dette anses ikke særlig relevant i denne sammenhengen.  

Konklusjon På bakgrunn av vurderingen ovenfor kan søknaden om dispensasjon innvilges. 

 

Klageadgang: 

Dette vedtaket kan påklages innen tre uker til Miljødirektoratet. Eventuell klage sendes til Lyngsalpan 
verneområdestyre. Klagen må inneholde opplysninger om hvilket vedtak som påklages, årsaken til klagen, 
hvilke endringer som ønskes og eventuelt andre opplysninger som kan ha betydning for vurdering av 
klagen 
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Med hilsen 
 
Oddrun Merete Skjemstad 
verneområdeforvalter 
Dokumentet er elektronisk godkjent 
 
Kopi til: 
Statsforvalteren i Troms og Finnmark Statens Hus 9800 VADSØ 
Storfjord kommune Oldersletta 1 9046 OTEREN 
Lyngen kommune Strandveien 24 9060 LYNGSEIDET 
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